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Notat – Status på anlægsprojekter udarbejdet d. 28. november 2023 
 

Kultur 
 

Projekt Behov for projektrealisering Godkendte fondsmidler Tidsperspektiv Betydning ved ændret bevilling 

StubHuset Havde 2 mio. kr. afsat tidligere. Så er der brugt nogle 
midler til forprojektering.  
1.87 mio. kr. resterrende fra tidligere bevilling.  

Har behov for 1.8 mio. til StubHuset . 
 

Har ikke bevillinger til givne projekt.  

Men arbejder på, at anvende de 1.8 mio. kr. som 
kommunal medfinansiering til et sammenhængende 
projekt, hvor der kigges eksempelvis på udearealer-
ne omkring StubHuset.  

Projektet kan hurtigt realiseres – Indenfor 3 uger 
fra klarmelding til licitation er gennemført. Er stort 
set klar til igangsætning. 

Så vil der kigges på det fremlagte projekt og 
prioriteres i hvor langt pengene rækker. 

Indtægtstab, da der har været planlagt med 
aflyst aktivitet i et par måneders tid, hvor om-
bygningen var planlagt her i 2023. 

Kulturstationen Der er afsat 0.8 mio. kr. til projektet omkring Rotunden 
med en samlet økonomi på 1.45 mio. kr.  
Finansieringen er på plads forudsat den kommunale 
medfinansiering. 

Der er tilsagn om midler fra Nordea-Fonden på 
55.000 kr. Det er udfordrende at søge fondsmidler til 
en kommunal bygning som Kulturstationen er i. 

Derudover er der en egenfinansiering eller øvrige 
fonde på 200.000 kr. 

 

Byomdannelse af Gårdrummet er der gang i 
(Kunstfonden og Nordea-Fonden), og der er 
positiv dialog med RealDania omkring projektet 
også. Projektet omkring gårdrummet afsluttes i 
2025. 

Udbudsmateriale er klar til licitation umiddelbart 
efter gårdrums-projektet. Resultat af licitation som 
kan godkendes klar i 1. kvartal 2026. Derfor vil 
gennemførsel af projektet i 2.-3. kvartal 2026 
være optimalt, da det er en mere stille periode i 
huset. 

Hvis der ændres på bevillingen, så vil det 
kræve prioritering af det samlede projekt, og 
alle elementer vil ikke kunne gennemføres. 
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Fritid 
Projekt Behov for projektrealisering Godkendte fondsmidler Tidsperspektiv Betydning ved ændret bevilling 

Blenstrup Hallen Klar til at bygge med tegningsmateriale og projektering. 
Mangler myndighedsarbejdet og tilladelser, men der er 
primært tale om ændring af eksisterende bygninger, så 
den lokale arbejdsgruppe forventer ikke store udfordrin-
ger her. 

Det samlede projekt koster 15.3 mio. kr. Der er pt. bevil-
linger på 9.5 mio. kr. inkl. den nuværende bevilling på 
4.65. mio. kr. 

Der er et nuværende forbrug på 187.000 kr. 

Lokale- og Anlægsfonden (LOA) har tilkendegivet 
støtte til projektet på 4 mio. kr. De 4 mio. kr. er givet 
under forudsætning af den kommunale medfinansie-
ring på 4.65 mio. kr.  Norlys har bevilget 300.000 kr. 
til projektet. Bevillinger fra LOA er på 1 år, med 
mulighed for forlængelse i 1 ekstra år. Der er for-
ventning om kommunal medfinansiering svarende til 
den bevilling der modtages fra LOA.  
Der bliver snarest sendt en tilsagnsskrivelse - men 
de har ikke modtaget den endnu. Når de modtager 
den, så får vi en kopi.  

Klar til at bygge med tegningsmateriale og doku-
mentation. Mangler lidt myndighedstilladelser. 

Hvis der ikke kommer kommunal medfinansie-
ring, så kan projektet ikke gennemføres. 

Hvis der gives en mindre bevilling, så bliver 
det svært at finde finansiering til det samlede 
projekt på 15.3 mio. kr. Derudover vil de bevil-
gede midler være under pres.  

IK FREM Sønderup/Suldrup - tri-
bunen 

Der er lavet ingeniørberegninger og man er klar til at gå i 
gang med arbejdet. Så der mangler kun at indhente byg-
getilladelse. 

Der er brugt 15.000 kr. på tegninger og ingeniørberegnin-
ger, der er ikke udbetalt penge fra de kommunale midler 
til projektering. 

Der er en egenfinansiering på 150.000 kr. 
Forespørgsel ved Sparekassen Danmark på de 
forventede resterende 75.000 kr., de er interessere-
de. De er ikke søgt endnu, men Sparekassen Dan-
mark har været positive.   

Klar til at bygge når myndighedsgodkendelsen er 
på plads. Der kan sendes ind til byggetilladelse i 
løbet af en uge. 

Hvis midlerne først kommer i 2028, så er man 
umiddelbart indstillet på at vente. Da projektet vil 
blive dyrere ved at etapeopdele det. 

Er også klar på, at igangsætte før 2028, hvis der 
bliver frie midler inden. Projektet kan også reali-
seres over 2 sammenhængende år. 

Hvis det skal være realistisk at gennemføre 
projektet er det svært for gruppen bag at se et 
mindre tilskud.     

Støvring IF Der er afsat 700.000 kr. til projektet, og der er udbetalt 
21.000 kr. til projektering. Så der er resterende 679.000 
kr. 

Kører efter samme tidsplan som hidtil - fase 1 af det sam-
lede projekt hos SIF. Der er lavet tegninger og oprettet 
byggesag i forhold til etablering af skur, og der er planer 
for etablering af omklædningsrum i Multisalen. Projektet 
er klar til igangsættelse. 

Der er fondsfinansiering på 150.000 kr. på plads fra 
Sparekassen Danmark til fase af byggeriet i det 
samlede projekt. Så finansieringen af fase 1 er på 
plads, under forudsætning af de 679.000 kr. 

Der er lavet tegninger og oprettet byggesag. 
Projektet er klar til igangsættelse. 

Der er behov for at komme i gang hurtigst muligt, 
SIF har fået stjålet en traktor, og kan ikke få for-
sikringspenge, da den ikke er låst inde.  

En ændring i eller udsættelse af tilskuddet vil 
gøre det svært at tiltrække andre fonde og 
igangsætte fase 1. I sidste ende vil konse-
kvensen være at lukke for tilgang af medlem-
mer.  

Skørping Idrætscenter Har haft en samlet bevilling på 500.000 kr., har haft for-
brug på 250.000 kr. af midlerne. 

Der er fuldt fokus på arbejdet med det fremlagte projekt. 
Der er igangsat et stort arbejde med involvering af nye 
brugere i hallen og nemmere adgang. De meget anlægs-
tunge og dyre projekter er ikke blevet prioriteret i første 
omgang. 

Der er skabt øget tilgængelighed og aktivitet i hallen. 

Til de gennemførte forbedringer og det nuværende 
projekt er der hentet 575.000 kr. fra eksterne fonde i 
form af LAG, Sparekassen Danmark, Spar Nord og 
Norlys. 

Der er positiv dialog med flere fonde, men fælles for 
dem alle er det, at der er krav om kommunal medfi-
nansiering. 

Der er ikke aktuelt udløb af midler. 

Skørping IC vil fortsat arbejde på udvikling og 
aktivitet i hallen. Der skal dannes form på hvor-
dan det skal se ud, og det samlede projekt er 
brudt ned i flere mindre projekter. Fælles for dem 
alle er det, at der er behov for en kommunal med-
finansiering. SIC har selv investeret i midler til 
projektering og skitsering af de opdelte projekter, 
og kunne sikre fortsat fremdrift. Denne proces 
munder ud i et opdateret skitseprojekt og priorite-
rede delprojekter i første halvår 2024.  

Derfor er de 250.000 kr., der først falder i 2028 
problematisk, da den videre fondssøgning og 
fremdrift i det samlede projekt afhænger af en 
større kommunal medfinansiering. 

De 250.000 kr. der først falder i 2028, er pro-
blematisk for fremdrift i projekt SIC 2.0. De 
250.000 kr. åbner ikke døre for store anlægs-
midler hos fondene. Derfor er er der allerede 
nu behov for yderligere kommunal medfinan-
siering for realsering af projekt SIC 2.0.  

MeNaTeKet Der er tidligere afsat 10 mio. kr. til projektet.  
Der er forbrugt 300.000 kr. i projektet.  

Projektet der omhandler øget halkapacitet og springfacili-
teter og har en samlet sum på 12.5 mio. kr. 

Denne del er helt afhængig af kommunal støtte, 

Der er bevilget 450.000 kr. fra LAG Himmerland. 

Der er bevilget 500.000 kr. fra Liv og Land. Midlerne 
har udløb i 2024, der er dialog med Liv og Land om 
mulig forlængelse. 

Lokale- og Anlægsfonden er søgt – 400.000 kr. Svar 
forventes i december. 

Egenfinansiering på 600.000 kr.  

Hvis der først er anlægsmidler i 2027, så mister 
projektet momentum og fremdrift. Der er virkelig 
pres på gymnastikfaciliteterne, og det hindrer 
udvikling og gør at medlemmer søger ud af kom-
munen. 

Det vil virkelig tage pusten ud af projektet. 

Arbejdsgruppen kan igangsætte byggeriet inden-
for et halvt til et helt år, så i løbet af 2024, hvis der 
er midler til det. 

Hvis den kommunale medfinansiering bliver 
mindre end de tidligere afsatte 9.7 mio. kr, så 
vil det kræve en ændring af projektet.  En 
mindre bevilling vil ikke kunne realisere beho-
vet for gymnastikfaciliteter. 

 


	Notat – Status på anlægsprojekter udarbejdet d. 28. november 2023
	Kultur
	Fritid

